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Kommunhus och simhall 
Ordförande Anna Ten-
je (M) informerade om 
hur arbetet med Växjös 
nya stations- och kom-
munhus framskrider. 

Nu är den dubbla glasfasaden 
tillbaka. Höjda kostnader på 
25 miljoner för fasaden har till-
kommit. Den partneringsupp-
handling som gjorts blottlägger 
riskerna. Partnering kan jäm-

föras med att ha 
en hantverkare 
hemma som job-
bar på löpande 
räkning. Då finns 

risk för sådana här bakslag. 
Tenje informerade även om 
simhallsprojektet. Både hon 
och Carin Högstedt (V) var im-
ponerade av kommuninvånar-
nas engagemang i frågan. En 
utredning om placering, utse-
ende och ekonomi pågår.

Full delaktighet?
För tredje gången hade Carin 
Högstedt och Eva-Britt Svens-
son (båda V) motionerat om en 
handlingsplan för att alla med 
funktionsnedsättningar ska 
få full delaktighet i samhället. 
Många ledamöter deltog i de-
batten och Högstedt tyckte 
ändå att det rörde sig framåt för 
tillgängligheten, men var inte 
nöjd med det ”luddiga” svaret 
som handlade mer om form än 
innehåll i vad som ska göras, när 
och med vilka resurser. 
Märkligt att Växjö kommuns 

ledning inte vill tala om vad de 
vill på detta viktiga område, 
tyckte Högstedt. Voteringen 
slutade med 10 röster (V+SD) 
för (V)-förslaget, 51 mot.

Nya trafik- och cykelplaner 
fastställdes
Planerna ska underlät-
ta för ett effektivt och 
kollektivt resande och 
att utrymme för bilkörn-
ing främst blir förbehål-
let de som måste ha bil. Mag-
nus P Wåhlin (MP) fastslog 
att det är glädjande med mil-
jöfokus och att arbetet måste 
börja nu. Carin Högstedt (V) 
höll med och framhöll vikten 
av beteendeanalys om män-
niskors levnadssätt ska förän-
dras. Cykelvägplanen är väl ge-
nomarbetad,  sa Maria Garmer 
(V) och konstaterade att det 
är värdefullt att den inkluderar 
stora delar av kommunen. 

Ledamöternas frågor
1. – Det är 2 år sedan en utred-
ning om kulturkullen/Ringsberg 
presenterades. Sedan har det 
varit tyst. Vad händer? frågade 
Håkan Frizen (V). Vi måste ta ett 
helhetsgrepp och jag kan inte 
lova något kommande mandat-
period, svarade Anna Tenje (M)
2. –Styrelsen för Braås-
gården lägger ner otaliga 
timmar i verksamheten utan  
ersättning och kraven ökar. 
Hur tänker kommunen? un-
drade Maria Garmer (V). 

– Ni kan väl försöka öka intäkter
na, var Per Schöldbergs (C) 
råd. Han lovade även ta med sig 
frågan till kommunstyrelsen.
3. – Delar av nya cykelleden 
från Teleborg mot 
Arenastaden saknar 
räcke. Är det på gång 
undrade Elisabet 
Flennemo (V). 
–  Jag tar med mig frågan sva-
rade Sofia Stynsberg (M).
4. – Växjös skolor rankas på 188 
plats bland Sveriges 290 kom-
muner. 
Lägre lärartäthet, lägre löner, 
högre sjuktal och lägre 
skolresultat ser inte 
bra ut, konstaterade 
Björn Kleinhenz (V). 
Vad göra? 
– Vi kommer att job-
ba med frågorna och vi har 
trots allt stigit 3 (!) placeringar 
sedan förra mätningen, sva-
rade Pernilla Thorneus (M) 

Budgeten
Carin Högstedt presenterade 
V:s budget som behandlar de 
anställdas villkor och hälsa,  rid-
klubbarnas behov, kommunen 
utanför Växjö, att testa kortare 
arbetsdag och att laga mat från 
grunden hos de som ska äta. 
Gunnar Storbjörk  och Malin 
Lauber (båda S) kritiserade SD 
som för 13:e året i rad ej läm-
nat egen budget. SD erkände 
att de inte är kompetenta. 
Malin avslutade med frågan: 
– Vad får de 5182 växjöbor som 
röstade på SD? Ingenting! 
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Mer forskning i skolan 
Växjö är en kommun med höga 
mål för skolan, men är långt 
ifrån att nå dem. Senaste ran-
kingen visar på plats 188 av 
290 kommuner. Året innan 
plats 191. Riktigt dåligt i jäm-
förelse med retoriken och må-
len, som säger topplats 2020. 
Vänsterpartiet har lagt ett för-
slag om mer forskning i skolan 
och ökat samarbete mellan pe-
dagoger och forskare. Målet är 
att utveckla arbetet i förskolan/
skolan, så att lärare blir tryggare 
i sin undervisning och barns och 
ungas inlärning förbättras. För 
att nå dit krävs bland annat att 
villkoren för skolpersonal som 
ägnar del av sin tjänst för studier/
forskning inte blir orimligt tungt. 
I Region Kronoberg finns ett sys-

tematiskt arbete där personal 
kan forska i tjänsten. Det tjänar 
patienter, anhöriga och vården på 
och det blir lättare att attrahera 
och behålla personal. Ett sådant 

arbete vill Carin Hög-
stedt och Ann-Chris-
tin Eriksson, Vän-
sterpartiet, se inom 
utbildningssektorn 
i Växjö kommun. 

Hur behåller vi 
studenterna i Växjö? 
Många unga mellan 25 och 29 
år flyttar från kommunen. En kan 
tänka sig att många av dessa 
har studerat klart och tar med 
sina kunskaper till andra lands-
delar. Samtidigt saknas arbets-
kraft i Kronoberg inom så gott 
som alla branscher, privata och 

offentliga. Vänsterpartiet stäl-
ler frågorna: Varför lämnar de 
unga Växjö kommun/
regionen? Vad kan 
få fler att bli bofas-
ta och skattebetala-
re här? Vad saknas? 
Carin Högstedt före-
slår en undersökning om orsaker 
till utflyttning och att en strategi 
tas fram för hur en utveckling kan 
ske. Passande arbete och bostad 
med rimlig hyra är nödvändigt, 
men finns det mer som behövs 
för att bli  en attraktiv kommun? 

Stöd vårt arbete!

 NU FORTSÄTTER VI ARBETET FÖR ETT BÄTTRE VÄXJÖ! 

Höjda hyror 
Växjöbostäder förslår en kraftig 
hyreshöjning med 7 %. De anser 

att höjningen 
är nödvändig 
för att kunna 
tillgodose 
renoverings-
behov. Vets-

kapen om att lägenheterna har 
underhållsbehov kan knappast ha 
dykt upp ur tomma intet? Vi i Vän-
sterpartiet undrar vad som hände 
med intäkterna från utförsäljnin-
gen av de 2069 lägenheterna som 
försvann från Växjöbostäder? Var 
inte tanken att de skulle användas 
för att bland annat rusta upp? Nu 
landar notan hos hyresgästerna 
då en för stor del av vinsten plock-
ats ut ur bolaget för att täcka 
kostnader för kommunens ordina-
rie verksamheter. Växjöbostäders 

ledning anser att det är dags för 
en attitydförändring hos hyres-
gästföreningarna. Inställningen 
att en låg hyra är bra, ska bytas 
mot att rätt hyra är bra. Vad hjälp-
er förändrade attityder de som 
redan lever på marginalen, kanske 
har sitt första jobb, är pensionär 
eller student? För de som bor i en 
lägenhet som idag kostar 7000 kr 
i månaden blir det en 
höjning på nära 500 kr 
i månaden.

Maria Garmer (V) 
maria.garmer@vaxjo.se

Rättviksmodellen
Vänsterpartiet vill i en motion 
att kommunfullmäktige, i samråd 
med miljö- och hälsoskyddsnämn-
den, beslutar att införa Rättviks-
modellen. Ofta får förtroendeval-

da politiker höra att företagare 
upplever att de betalar mycket 
pengar för en tillsyn. “Enklare 
regler” har länge varit ett mantra 
oavsett vilken regering vi haft. 
Det verkar finnas två skolor – en 
som anser att rådgivning inte kan 
kombineras med myndighetens 
granskning och en som anser att 
det är förenligt med varandra. 
Rättviks-modellen tar fasta på 
den senare. Så vad har då gjorts 
i Rättviks kommun? Jo, det har 
byggts upp en rådgivande dialog 
och det tas betalt efter tillsyn-
sarbetet för den tid som besöket 
tagit, alltså inte i förskott. Kom-
munens tjänstepersoner arbetar 
i större utsträckning med rådg-
ivning så att företagare lättare får 
information om gällande lagstift-
ning. Dialogen skapar förståelse 
och insyn för alla inblandade.


